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§  13  

Val av justerare 
 

Beslut 
Johanna Kvist valdes till justeringsperson.  

 

- - - - - 
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§  14  

Anmälningar 
 

Beslut 
Inga anmälningar till detta sammanträde.  

 

- - - - - 



 
6 (15) 

 23 april 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  15 KFKS-2024-00459 

Månadsbokslut mars 2024 för Välfärd samhällsservice 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd samhällsservice visar ett utfall på +4,6 miljoner kronor för perioden januari – mars 
2024, vilket innebär en positiv budgetavvikelse på 0,5 miljoner. Ingen förändring görs av 
årsprognosen, som därmed ligger kvar på budgeterade överskottskravet på 1 miljon kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 april 2024 

Bilaga Månadsrapport mars 2024 för Välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Välfärd samhällsservice, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag.  

 

- - - - - 
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§  16 KFKS-2024-00461 

Månadsbokslut mars 2024 för Välfärd skola 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd skola omsätter 2,2 miljarder kronor och visar för perioden ett resultat om +6,0 
miljoner kronor, vilket är -2,0 miljoner kronor sämre jämfört med budget. Budget för 
perioden är +8,0 miljoner kronor. Budgeterat överskottsmål 2024 är +1,0 miljoner kronor 
och prognosen för året är en ekonomi i balans. Budgetavvikelsen beror på en reservering 
om -2,1 miljoner kronor för risk för återbetalning av statsbidrag för Läroböcker 2023. 

Välfärd skolas intäkter för perioden är i nivå med budget, -0,1 miljoner kronor. 

Välfärd skolas kostnader för perioden är -1,9 miljoner kronor högre än budget.  

Välfärd skolas investeringsram 2024 är 40,0 miljoner kronor och periodens utfall är 17,5 
miljoner kronor.  

De tre största beviljade delprojekten 2024: 

- Stavsborgsskolan inventarier 13,9 miljoner kronor 

- Digitala verktyg IT datorer Nacka gymnasium 5,2 miljoner kronor 

- Järlahöjdens förskola inventarier 3,1 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 april 2024 

Bilaga- Mars bilaga tabell 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

 

- - - - - 
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§  17 KFKS-2024-00486 

Utökad investeringsram Välfärd samhällsservice 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja produktionsområdet Välfärd samhällsservice 
ytterligare investeringsmedel om 5 miljoner kronor för år 2024, utöver de redan beviljade 
investeringsmedlen om 4 miljoner kronor per år för åren 2024-2026, samt notera 
investeringssammanställningen.  

Sammanfattning av ärendet 
Återhållsamhet beträffande investeringsmedel präglar hela produktionsområdet och 
historiskt sett är investeringstakten låg. Dock är det nödvändigt att kunna ersätta möbler, 
tekniska hjälpmedel, larmsystem etcetera, dels för att kunna utföra verksamhetens uppdrag 
på bästa sätt, dels av arbetsmiljöskäl. Dessutom har idrottsdriften periodvis ett högre 
investeringsbehov i och med sin maskinpark. Slutligen finns ett relativt stort eftersatt 
renoveringsbehov inom många verksamheter. 

Produktionsområdet Välfärd samhällsservice har en av kommunfullmäktige beslutad 
investeringsram för 2024 - 2026 om 4 miljoner kronor per år. För 2024 föreslås en utökad 
investeringsram på 5 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 april 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Välfärd samhällsservice, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  18 KFKS-2024-00301 

Uppstart av en tredje resursskola inom Välfärd skola 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen beslutar att starta en resursskola i Älta rektorsområde. Resursskolan 
kommer att bedrivas inom skolformen grundskola med inriktning mot neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar (NPF). Skolstart för resursskolan är planerad att ske under läsåret 
24-25. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd skola ser ett behov av att starta en resursskola i Älta rektorsområde. En  
resursskola är en skolenhet där huvudmannen begränsar utbildningen till att avse elever i  
behov av särskilt stöd. Planerad resursskola ska bedrivas med inriktningen mot  
neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF). Vårdnadshavare kommer att kunna  
ansöka till resursskolan. Vid ett eventuellt urval av elever ska den som har störst behov  
prioriteras utifrån gällande antagningskriterier. Dessa antagningskriterier kommer att tas  
fram av Välfärd skola. Skolstart för resursskolan är planerad att ske under läsåret 24-25. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 2 april 2024 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Andreas Andersson (S), Karin Teljstedt 
(KD), Johan Krogh (C), Mikael Carlsson (NL) och Gunilla Grudevall Steen (L), bifall till 
utsänt förslag från Välfärd skola.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
Vi moderater tycker att alla elever ska kunna utvecklas maximalt utifrån sin förmåga och 
sina förutsättningar. Det innebär att skolorna behöver se olika ut och ha olika inriktning. 
Valfrihet och mångfald är viktiga honnörsord för oss. Några barn och ungdomar har 
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väldigt särskilda behov och för dem kan resursskolor vara en utmärkt lösning där de 
verkligen kommer till sin rätt och får en bra utbildning som passar dem. Därför startar vi 
nu den tredje resursskolan i Nacka.  
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
Utbudet av resursskolor i Nacka har under de senaste åren varierat mer än vad som är 
önskvärt. Den långsiktiga tryggheten för eleverna, och kompetensuppbyggnaden hos 
personalen gynnas av beständighet. Att en tredje enhet nu öppnas är mycket välkommet, 
och likaså att vi förbättrar den geografiska täckningen av kommunen. Att kunna gå i skolan 
i någorlunda närhet till hemmet är en viktig trygghetsfaktor. Nu återstår att se till att 
utformningen av skolan blir bra – man vill åstadkomma en balans mellan närhet till och 
separering från den övriga verksamheten på skolan. Vi kommer att fortsätta monitorera 
utvecklingen av skolan i Älta, och hur behovet i kommunen i stort möts. En liknande enhet 
i östra Nacka är något som borde övervägas, men viktigast av allt är att våra existerande 
verksamheter får en chans att etableras och fungera långsiktigt. 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till att det startas en tredje resursskola i Älta rektorsområde. Det 
är även positivt att målsättningen är att Välfärds skolas elever med särskilda behov ska 
kunna få sina behov tillgodosedda inom Välfärd skola, inte hos en annan huvudman. 
Nacka kommun bör kunna tillgodose en skola i egen regi oavsett elevers behov och 
förutsättningar.  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Alla elever har rätt att utvecklas, lära sig och växa i sin takt och efter sina förutsättningar 
och vi behöver möjliggöra för detta på olika sätt. Alla barns rätt till en bra skola innebär 
också att anpassa och möta barn i deras individuella situationer och en resursskola är ett 
sådant sätt att möta barn i behov av särskilt stöd och erbjuda trygga lärandemiljöer. Det är 
bra att en ny resursskola kan startas i Nacka och att den föreslås i Älta som också är ett av 
Nackas områden som växer mycket befolkningsmässigt samtidigt som kapaciteten finns 
lokalmässigt. 
- - - - - 
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§  19 KFKS-2024-00445 

Strategisk inriktning för Nacka gymnasium  
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande. 
  
Kommunstyrelsen beslutar strategisk inriktning för Nacka gymnasium innebärande  
fortsatt erbjudande av de program som bedrivs idag. Vid tillgång till ytterligare lokaler  
bör det undersökas om ytterligare platser ska erbjudas inom befintligt programutbud  
samt om nytt program ska startas för den anpassade gymnasieskolan.  
 
Förslaget förutsätter att kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för egen del föreslår  
kommunstyrelsen att godkänna investeringsmedel om 5 miljoner kronor för projektering  
och förberedande arbeten inför genomförande av underhålls- och  
energieffektiviseringsåtgärder för Nacka gymnasium, hus A, C och E. Den totala  
investeringsramen för projektering och förberedande arbeten uppgår till 10 miljoner  
kronor. Av dessa medel har 5 miljoner kronor redan beviljats för förstudie. Medlen tas i  
anspråk från av kommunfullmäktige den 16 november 2020, § 343, beviljad ram för  
tidiga utredningar, förstudier och projekt i tidiga skeden. 

Jäv 
Andreas Andersson (S) och Filip Wiljander (M) deltog ej i beslutet pga. jäv.  

Sammanfattning av ärendet 
Nacka gymnasium är i stort behov av underhålls- och energieffektiviseringsåtgärder för  
att säkra en god arbetsmiljö för dess elever och lärare. Arbetsmiljön har en stor inverkan  
på skolans attraktivitet för sökande. I samband med underhålls- och  
energieffektiviseringsåtgärder är det av vikt att besluta om strategisk inriktning för  
verksamheten. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade den 5 december  
2023, § 151, att återremittera investeringsärende gällande sådana åtgärder i syfte att först  
ta ställning till ett inriktningsbeslut för Nacka gymnasium. 
 
Bedömningen är att Nacka gymnasium som strategisk inriktning ska fortsätta med att  
erbjuda de program som de bedriver idag. Vid tillgång till ytterligare lokaler kommer det  
att undersökas om ytterligare platser ska erbjudas inom befintligt programutbud samt om  
nytt program ska startas för den anpassade gymnasieskolan. Förslaget gällande  
gymnasiets inriktning förutsätter att kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för egen del 
föreslår kommunstyrelsen att godkänna investeringsmedel om 5 miljoner kronor för  
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projektering och förberedande arbeten inför genomförande av underhålls- och  
energieffektiviseringsåtgärder utöver de 5 miljoner kronor som redan beviljats för 
förstudie. Den totala investeringsramen för projekteringen och förberedande arbeten  
uppgår till 10 miljoner kronor. Ärendet bereds därför även i kommunstyrelsens  
stadsutvecklingsutskott för att sedan slutligt beslutas av kommunstyrelsen. Beslut om  
investeringsmedel för genomförande av byggproduktion planeras kunna fattas senare  
under året. En preliminär kostnadsuppskattning för genomförande av åtgärderna bedöms  
i nuläget till 235 miljoner kronor, vilket motsvarar en kvadratmeterkostnad om 14 202  
kr/kvm. Denna kostnadsbedömning bygger på att åtgärderna som projektet innefattar  
motsvarar förstudien på Hus E samt likvärdiga åtgärder i Hus A och C. Närmare  
beräkningar kommer att presenteras inför kommande beslut om genomförande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 april 2024 

Bilaga 1. Statistik över antal och andel lediga platser på yrkesprogram i Nacka, Värmdö och 
Tyresö 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tackar för en gedigen genomgång och utredning och vi ställer oss bakom 
förslaget till beslut i denna fråga. Vi tycker också att det är positivt att Nacka gymnasium 
blir kvar på Järlahöjden och inte flyttas därifrån vilket tidigare var planen. Vi vill gärna att 
järlahöjden fortsätter att utvecklas till ett nav för idrott och utbildning i Nacka och tror att 
det finns många synergieffekter. 
 

- - - - - 
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§  20 KFKS-2024-00428 

Uppföljning av Ett drogfritt Nacka för unga i Välfärd 
skola 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd skola arbetar kontinuerligt med olika insatser för att leva upp till strategin om Ett 
drogfritt Nacka. Skolorna har även ett nationellt uppdrag att undervisa eleverna utifrån 
läro- och kursplanerna på området. 

Välfärd skolas skolor arbetar med flertalet insatser så som: 

* Hälsolektioner 

* Hälsoenkäter 

* Hälsosamtal (I hälsosamtalen som skolsköterskan genomför med åk 4 tas bland annat 
riskbruk kring spel upp. Även samtal kring familjesituation kopplat till alkohol.) 

* Föreläsningar för skolans medarbetare för att bättre uppmärksamma substansbruk 

* Skolsköterskor deltar med rektor och lärare i möten rörande elever med misstänkt eller 
konstaterat substansbruk.  

* Föräldramöten där Mini-Maria, polis och SSPF (Skola, Socialtjänst, Polis, Fritid) bjuds in 
för att vårdnadshavare ska vara informerade om aktuellt läge. 

* Barn och elevhälsan har ett nära samarbete med SSPF i förebyggande syfte.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 april 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi är tacksamma för att vi får en uppföljning om hur arbetet går, och ser positivt på de 
insatser som ska komma att genomföras, men tror att än mer behöver göras framöver. Då 
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den nationella strategin för ANDT-prevention har breddats till att omfatta spel om pengar 
är det rimligt och nödvändigt att den befintliga strategin i Nacka anpassas till ANDTS. 
Efterfrågan för utbildningsinsatser på området har ökat i kommunen. Att man framöver 
kommer att arbeta med kompetensutveckling, inte minst för pedagoger, är fördelaktigt och 
i linje med den önskan som uttryckts. Alla involverade aktörer behöver samordna för att 
strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” skall lyckas. Med detta så anser vi att det är 
nödvändigt att tillsätta tydliga strategier och riktmärken som alla skolor förväntas följa. Vi 
behöver ställa ordentliga krav på våra verksamheter likaväl som vi behöver förse de med 
resurser. Vi tror dessutom att skolorna i Nacka själva skulle se positivt på detta då det även 
underlättar deras arbete mot ett drogfritt Nacka, inte minst då tillgången till droger ökat 
och användningen går ner i åldrarna. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Det är jättebra att välfärd skola arbetar med Ett drogfritt Nacka, vi hade däremot gärna sett 
ett övergripande kommunalt arbete med detta där man involverat fristående aktörer, 
fritidsverksamhet och ideella föreningar. För att lyckas med målsättningen ”Ett drogfritt 
Nacka” så krävs det samarbete mellan både kommunala och statliga aktörer, samtidigt är 
det viktigt att även få med näringslivet på tåget så att vi alla drar åt samma håll. 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att en handlingsplan och en preventionssamordnare krävs för ett mer 
samordnat och organiserat ANDTS arbete. Många andra kommuner arbetar efter en 
handlingsplan och har en preventionssamordnare som samordnar ANDTS arbetet. 
ANDTS arbetet behöver systematiseras och prioriteras och inkludera fler aktörer som till 
exempel föreningar, fritidsgårdar och även nå vårdnadshavare i större utsträckning. 
Vänsterpartiet anser att genom en handlingsplan och en preventionssamordnare hade det 
förebyggande ANDTS arbetet systematiserats och prioriterats.   
 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  21  

Övriga frågor 
 

Beslut 
Inga övriga frågor anmäldes till detta sammanträde.  

 

- - - - - 
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